

目 次

研究和应用

- 复合片外圆磨削用陶瓷结合剂金刚石砂轮的研制及应用..... 刘一波,刘 伟,等(1)
- 溶胶-凝胶法在金刚石表面涂覆铝-硅-硼氧化物涂层的研究 刘小磐,万 众,等(5)
- PcBN 刀具硬态干切削条件对切屑形貌的影响 邓福铭,刘瑞平,等(9)
- 金刚石涂附磨具用树脂结合剂的性能评价探讨 宁春旭,肖乐银,等(13)
- CVD 金刚石薄膜与硬质合金的结合力的改善途径 毕晓勤,王 冰,等(18)
- FeCuCoY 超细合金粉末胎体的烧结及其力学性能研究 张振军,秦海青,等(21)
- 粉末触媒、石墨比对合成金刚石质量的影响 邓福铭,刘瑞平,等(27)
- 特粗硬质合金制备工艺的开发 伏 坤,舒学福,等(31)

产业与综述

- 论 UNCD 的应用与研发方向 谈耀麟(36)
- 中国六面顶压机大型化的快速发展及相关问题(上) 方啸虎,温高杰,等(42)
- 金刚石“绳钻”孔壁失稳的人为因素分析 肖积圀,石云海(46)

珠宝专栏

- 电脑玉雕产品的特点及市场价值评估 梁丽洁,周汉利(48)
- 新疆、青海和俄罗斯三地白玉的皮壳类型及识别特征(下) 张 攀,陈美华(52)
- 河南西峡琥珀的热变异行为 柴 烨,黄 斌(56)

其 他

- 中国钻石资源与产地(8) 2012 年全球 cBN 磨具市场需求将达 1.94 亿美元(17) 日进工具加工高硬度材料
用 cBN 立铣刀(30) 鄯善石材鄯善红花岗岩金刚石绳锯机开采(35) 人造金刚石有望保持 20% 高速增长
(35)

* * * * *

公告:为扩大影响,本刊加入了万方数据库等电子媒介,本刊付作者稿酬包括了这部分权益。作者所投稿件中如有侵权行为责任自负。

CONTENTS

Investigation and application on vitrified bond diamond grinding wheels for cylindrical grinding polycrystalline diamond compacts	LIU Yi-bo, LIU Wei, et al(1)
Coating with Al ₂ O ₃ -SiO ₂ -B ₂ O ₃ film on diamond surface in sol-gel method	LIU Xiao-pan, WAN Zhong, et al(5)
Effects of cutting parameters of PcBN cutting tools on the chips morphologies in hard and dry cutting of GCr15 steels	DENG Fu-ming, LIU Rui-ping, et al(9)
Performance evaluation for resin bond of coated diamond tools	NING Chun-xu, XIAO Le-yin, et al(13)
Improvement approaches for the bonding force of CVD diamond film and cemented carbide substrates	BI Xiao-qin, WANG Bing, et al(18)
Study on the sintering and mechanical properties of FeCuCoY ultrafine alloy powder matrix	ZHANG Zhen-jun, QIN Hai-qing, et al(21)
Influences of catalyst powder and graphite with different ratio on the quality of synthetic diamond	DENG Fu-ming, LIU Rui-ping, et al(27)
Development of manufacturing technology on the ultra-coarse grain cemented carbides	FU Kun, SHU Xue-fu, et al(31)
Discussion on applications and directions in research and development of UNCD	TAN Yao-lin(36)
Rapid development of large-scale cubic hinge press and relevant issues in China	FANG Xiao-hu, WEN Jian-jie, et al(42)
Analysis on human factors of hole wall instability in diamond core drilling	XIAO Ji-tu, SHI Yun-hai(46)
Characteristics and market value assessment methods of the computer aided manufacture jade ware	LIANG Li-jie, ZHOU Han-li(48)
Classification and characteristics of the white nephrite's hull from Xingjiang, Qinghai and Russia	ZHANG Pan, CHEN Mei-hua(52)
The behavior of thermal variation about the amber from Xixia, Henan	CHAI Ye, HUANG Bin(56)

* * * * *

Bulletin: The Journal is embodied by domestic and international electric mediums including Wanfang Database etc. The author's remuneration paid to the authors also includes the rights and interests of this part. Author has to promise that the contribution to the Journal should not violate the other's intellect property.